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2024贸仲粤港澳大湾区争议解决高峰论坛：

2024 CIETAC Greater Bay Area Summit:

时代变革机遇

Seizing Opportunities in the Era of Transformation

议程安排（初稿）

Tentative Agenda

Date: Sunday, 5 May 2024

日期：2024年 5月 5日（星期日）

Format: In-person with Live streaming

形式：线下+直播

Venue: Hong Kong Ocean Park Marriott Hotel

地点：香港海洋公园万豪酒店

Language: Chinese and English (with simultaneous interpretation provided)

语言：中英文同声传译

Hosted by: China International Economic and Trade Arbitration
Commission(“CIETAC”)

主办单位：中国国际经济贸易仲裁委员会
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议程/Agenda：

时间 Time 议程（拟） Agenda (TBC)

09:00 - 09:30 签到 Registration

09:30 - 09:38 开场简述和暖场 Introduction and Warming Up

09:38 - 10:10

欢迎致辞 Welcome Remarks

主持人 Moderator：

贸仲副主任兼秘书长王承杰先生

Mr WANG Chengjie, Vice Chairman and Secretary General of
CIETAC

09:38 - 09:46

中国国际贸易促进委员会副会长于健龙先生

致开幕辞

Welcome Remarks by Mr YU Jianlong, Vice
Chairman, China Council for the Promotion of
International Trade (CCPIT)

09:46 - 09:54

香港特区政府律政司司长林定国先生致欢迎

辞

Welcome Remarks by Mr. Paul Lam Ting-kwok,
Secretary for Justice of the HKSAR

09:54 -10:02

澳门特别行政区行政法务司代表[拟邀请行政

法务司司长张永春先生]致欢迎辞

Welcome Remarks by Representative from the
Secretary for Administration and Justice,
Government of the Macau SAR [Mr. André
Cheong Weng Chon, Secretary for
Administration and Justice (TBC)]

10:02 -10:10

广东省司法厅代表[拟邀请司法厅厅长陈旭东

先生]致欢迎辞

Representative from the Justice Department of
Guangdong Province [Mr. Chen Xudong,
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Director of the Justice Department (TBC)]

10:10 -11:00

主旨演讲 Keynote Speech

10:10 -10:35

最高院（国际商事法庭）代表[拟邀请王淑梅

二级大法官]

Representative from the Supreme People’s Court
(International Commercial Court) [Justice Wang
Shumei (TBC)]

10:35 -11:00

香港特别行政区终审法院/高等法院法院代表

[拟邀请香港终审法院首席法官张举能]

Representative from the Court of Final
Appeal/High Court of the HKSAR [The
Honourable Chief Justice Andrew Cheung
Kui-nung (TBC)]

11:00 -11:30 茶歇和交流环节 Tea Break & Networking Session

11:30 -12:45

议题一 区域视野：区内产业新动能与争议解决机制变革

Session One: Regional Perspective - New Economic Drivers
and Transformation of Dispute Resolution Mechanism in the

GBA

本环节将在大湾区内新能源汽车、ESG等新产业与新业态不断

涌现的背景下，探讨如何加快争议解决机制创新与先行先试促

进创新成果转化，推动建立共商、共建、共享的多元化纠纷解

决机制，为粤港澳大湾区打造具有全球影响力的国际科技创新

中心提供优质、高效、便捷的争议解决保障。

This session will, against the backdrop of the emergence of new
industries and business formats, such as new energy vehicles and
ESG within the Greater Bay Area, explore how to expedite the
innovation of dispute resolution mechanisms. It aims to facilitate
the transformation of innovative outcomes, promote the
establishment of diverse dispute resolution mechanisms through
pilot programs, and provide high-quality, efficient, and convenient
dispute resolution support. The ultimate goal is to contribute to the
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construction of the Greater Bay Area as an internationally
influential science and technology innovation centre through
collaborative, co-constructed, and shared mechanisms.

12:45 - 14:10 午餐 Luncheon

14:10 - 14:50

议题二 贸仲漫谈：贸仲 2024版仲裁规则剖析和区内实务展望

Session Two: CIETAC Discussion – Dissection of CIETAC's
2024 Arbitration Rules and Practical Outlook in the GBA

本环节将由贸仲 2024 版仲裁规则修订工作小组的专家、贸仲

及区内国际仲裁机构代表等以对谈访问的形式，深入剖析和解

读贸仲 2024版仲裁规则的修订亮点及背后的考量，并从案件

受理、仲裁庭管辖权、仲裁案件的处理效率等方面展望规则修

改给大湾区商事仲裁实践带来的新变化，在《内地与香港法院

互相认可和执行民商事判决安排》与仲裁相关系列安排横向比

较的背景下进一步分析规则修改给当事人及代理人在案件处

理的公平性和透明度、财产保全、第三方资助等方面带来的“用

户体验”提升。

This session, presented in the form of a dialogue between experts
of the 2024 Arbitration Rules Revision Working Group and
representatives from CIETAC and other international arbitration
institution in the region, will delve into the highlights of the
revision of CIETAC's 2024 Arbitration Rules and the
considerations behind them. It will also discuss the new changes
the rule modifications will bring to commercial arbitration practice
in the Greater Bay Area, looking at case acceptance, jurisdiction of
the arbitral tribunal, and the efficiency of handling arbitration
cases. The discussion will further analyse the impact of rule
modifications on the fairness and transparency of case handling,
property preservation, third-party funding, etc., for parties and
representatives in the context of a comparative analysis with the "
Reciprocal Recognition and Enforcement of Civil and Commercial
Judgments between Hong Kong and the Mainland " and related
arbitration arrangements.

14:50 - 15:00 茶歇 Tea Break
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15:00 - 16:00

议题三 对话未来：国际仲裁在数据时代的新挑战

Session Three: Dialogue on the Future - New Challenges to
International Arbitration in the Data Era

本环节将对数据跨境流动与隐私保护、人工智能决策的法律责

任、区块链技术与智能合约的法律挑战等数字经济时代下仲裁

中的数据隐私与合规问题，以及人工智能算法与专利保护、大

数据时代的知识产权归属与权利划分、开放创新与知识产权战

略等人工智能大数据时代下仲裁中的知识产权保护问题展开

对话与讨论。

This session will focus on the discussion of privacy and
compliance issues in arbitration in the era of digital economy,
including issues such as cross-border flow of data and privacy
protection, legal responsibilities of artificial intelligence
decision-making, legal challenges of blockchain technology and
smart contracts. The conversation will also touch on intellectual
property protection issues in arbitration in the age of artificial
intelligence and big data, including AI algorithms and patent
protection, ownership and rights allocation of intellectual property
in the era of big data, open innovation, and intellectual property
strategies.

16:00 - 16:15

闭幕致辞 Closing Remarks

国际商事仲裁理事会主席

斯坦尼米尔·亚历山德罗夫博士（待定）

Dr. Stanimir Alexandrov, President, ICCA (TBC)


